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Obr. 2. Dějiště polního dne a valné hromady s odrůdovým zkoušením v popředí

Obr. 1. Vystoupení Ing. Jana Doležala, prezidenta Agrární komory ČR

Valná hromada SPC Moravy a Slezska
a polní den v Unčovicích 2024

General meetinG of moravian and SileSian SuGar Beet GrowerS aSSociation 

and Field day 2024 in Unčovice

Valná hromada Svazu pěstitelů cukrovky Moravy a Slezska 
proběhla v Unčovicích 11. 9. v rámci Dne zemědělce. Již během 
úvodních proslovů padlo zásadní rozhodnutí tuto akci kvůli 
obavám ze silného deště zkrátit z původní dvoudenní akce jen 
na jednodenní, následující dny bohužel potvrdily nejhorší obavy.

V úvodu valné hromady předsedkyně svazu Ing. Milada 
Mě sí cová Rašková vyjádřila obavy z výhledu na rok 2025, značné 
zásoby cukru ve střední Evropě, a to již v začátku kampaně, 
i vývoj cen nejsou příznivé, právě naopak. Shrnula aktivity 
svazu za uplynulý rok, kde mimo práci v ře pař ských komi sích 
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zamýšlel se však nad jejich dopadem pro nás ve vztahu k produ
centům ze třetích zemí. Mluvil i o potřebě vysvětlovat politikům, 
kteří nastavují podmínky, naše postoje i ekonomické možnosti.

Na valnou hromadu navazovaly moderované přednášky 
SIUZ, kde např. Ing. Hynek Valík popisoval zahraniční zkušenosti 
s přechodem na pěstování cukrové řepy v 50cm řádcích umož ňu
jících využití páskového postřiku řepy, lepší průchodnost striptill 
tech nologii, ale také rychlejší setí i sklizeň řepy s úsporou PHM 
a mzdových nákladů.

Jan Kovář
při jednotlivých cukrovarech svaz vyko nával 
svou roli ve vztahu k Ministerstvu země děl ství 
a jím pod ří zeným insti tucím. Zajišťoval kon troly 
při dodávkách řepy v jednotlivých cuk ro varech, 
řešil připomínky k erozní vyhlášce, moni toroval 
regis trace účinných látek pesticidů pro cuk ro vou 
řepu i evropskou legis lativu. Za odvedenou práci 
paní před sed kyně podě kovala výkon nému řediteli 
svazu Ing. Pavlu Kašingovi.

Ing. Jan Kovář informoval o červencové schůz
ce s vede ním ÚKZÚZ, kde svaz upozorňoval na 
dopady dal ších res trikcí účinných látek POR pro 
cuk ro vou řepu. Bude potřeba mnohem více zamě
řit moni toring na škůdce cukrové řepy i virózy. 
Byly diskutovány kroky, které může ÚKZÚZ pro 
pěsti tele řepy udělat, tak aby se předešlo škodám, 
bohu žel ochrana již nebude tak účinná, jako dosud 
díky silnému neonikotinoidnímu moření byla.

Důležitým hostem byl prezident Agrární ko
mory Ing. Jan Doležal, který hovořil o chystané 
pod poře formou národní dotace 3L. Tato podpora 
jde mimo systém de minimis a měla by sloužit 
k nechemické likvidaci plevelných řep v porostech 
s klasickou herbicidní technologií i Con viso tech
nologií. Diskutovalo se i nové na sta vení dotač ního 
titulu 3i (podpora nákupu cer tifi kovaného osiva), 
kde byla vyjednána podpora s navýšeným limitem 
de minimis, opět přihlásit  se mohou pěstitelé cuk
rové řepy, kteří v předchozích letech tuto podporu 
již čerpali, ale byli limitovaní výší podpory.

Vystoupil i předseda SPC Čech Ing. Otakar 
Šašek, který hodnotil letošní pěstitelský rok jako 
poměrně příznivý, výměra řepy v Čechách je 
velmi vysoká. Pro další rok již optimistický nebyl 
v ná vaznosti na vývoj cen cukru. Hovořil také 
o chys taných změnách v erozní vyhlášce, která 
zvýší pěs titelům náklady. Nemá obavy že by 
naši pěstitelé neuměli splnit chystané podmínky, 


